
   
 

   
 

Zápis 

ze 12. zasedání Akademického senátu FTOP ze dne 23. 2. 2022 

Přítomni: doc. Ing. Michael Pohořelý, Ph.D., Ing. Veronika Váchová, Ph.D., Ing. Vojtěch Kouba, Ph.D., 

Ing. Zdeněk Beňo, Ph.D., Ing. Jiří Kroužek, Ph.D., Ing. Jaromír Valtr, Ing. Hana Skálová, 

Bc. Eliška Sochorová, Petr Jermář 

Omluveni:  

Hosti: prof. Ing. Pavel Jeníček, CSc., prof. Ing. Vladimír Kočí, Ph.D., MBA, 

doc. Ing. Karel Ciahotný, CSc. 

Schválený program (9/0/0) 
1. Představení pana děkana prof. Jeníčka a diskuze o směřování fakulty 
2. Program Omezování klimatických změn – softskills předměty 
3. Diskuze nad Jednacím a Volebním řádem AS FTOP a nutnými změnami v nich 
4. Diskuze k novému studijnímu programu Udržitelnost a oběhové hospodářství 
5. Vyjádření AS FTOP k situaci na Ukrajině, možnosti pomoci 
6. Představení agendy, které by se chtěli jednotliví senátoři věnovat a diskuze na tato témata 
7. Různé 

1. Představení pana děkana prof. Jeníčka a diskuze o směřování fakulty 
Prof. Ing. Pavel Jeníček, CSc. debatoval se členy akademického senátu o problémech a výzvách FTOP. 

Zmínil, že pevně věří v dobrou komunikaci mezi děkanem a Akademickým senátem FTOP. Podle něj 

jsou velkými problémy, které je nutné v následujících letech řešit, úbytek studentů a nedostatek 

mladých vědeckých pracovníků. Rád by tyto záležitosti řešil cílením na širší skupinu kvalitních 

potenciálních studentů a podporou mladých perspektivních vědců. 

Aktuálně je potřeba připravit nominaci členů Vědecké rady FTOP. AS FTOP se kvůli této záležitosti 

plánuje sejít v polovině března. 

Ohledně rozpočtu FTOP prof. Ing. Pavel Jeníček, CSc. zmínil, že výpočet množství financí pro jednotlivé 

ústavy zůstane letos prakticky stejný. Senátoři zmínili problém podpory obnovy přístrojového vybavení 

fakulty. Prof. Ing. Pavel Jeníček, CSc. s tímto problémem souhlasil a vyjádřil svou podporu, avšak kvůli 

úspornému rozpočtu ČR nejspíše nebude dostatek financí na investice. 

2. Program Omezování klimatických změn – softskills předměty 
Ing. Jaromír Valtr sdělil doc. Ing. Karlovi Ciahotnému, CSc. informace o předmětech uvedených v SIS, 

které se zabývají soft skills a jsou vyučovány Ústavem ekonomiky a managementu. Doc. Ing. Karel 

Ciahotný, CSc. sdělil, že po konzultaci s Bc. Richardem Nevšímalem (PKC) je v plánu začlenit určitý 

počet přednášek týkajících se soft skills do předmětů vyučovaných na FTOP, které budou vyučovány ve 

schvalovaném programu. 

Ing. Jaromír Valtr dále vyjádřil obavy s podporou většiny studentských senátorů AS FTOP ohledně 

výuky Základů fyzikální chemie místo plnohodnotného kurzu Fyzikální chemie I, neboť je to záležitost 

SZZ a zároveň je tento předmět prerekvizitou pro některé magisterské předměty. Ing. Jaromír Valtr 

dále podotkl, že by tento předmět mohl mít přínos pro studenty i v následné praxi. Na toto téma 

proběhla diskuze celého senátu se závěrem, že by bylo vhodné ponechat kurz Základy fyzikální chemie 

a případné změny provést až podle zkušeností od studentů toho studijního programu. 



   
 

   
 

3. Diskuze nad Jednacím a Volebním řádem AS FTOP a nutnými změnami v nich 
Z důvodu změny počtu ústavů FTOP je nutné změnit Volební řád AS FTOP a to Článek 2 a Článek 5. 

Senátoři se dohodli, že během následujícího týdne provedou revize Volebního řádu a případně 

i Jednacího řádu prostřednictvím MS Teams. Tyto úpravy budou uzavřeny 2. 3. 2022 a finální návrh 

bude konzultován s právníky VŠCHT. Následně dojde k hlasování o nové podobě Volebního řádu 

AS FTOP. 

4. Diskuze k novému studijnímu programu Udržitelnost a oběhové hospodářství 
S prof. Ing. Vladimírem Kočím, Ph.D., MBA bylo prodiskutováno rozvržení předmětů v nově vznikajícím 

studijním programu a následující postup jeho tvorby. Prof. Ing. Vladimír Kočí, Ph.D., MBA sdělil, že 

studenti by na něj měli být přijímáni od akademického roku 2023/2024. 

Proběhla i krátká diskuze nad případným bakalářským studijním programem. Dle prof. Ing. Vladimíra 

Kočího, Ph.D., MBA by nad takovým programem mělo cenu začít uvažovat nejdříve po prvních 

absolventech právě vytvářeného magisterského studijního programu. Zmínil však, že mu přijde jako 

výhoda chemický základ z bakalářského studia a že spíše nemá cenu vytvářet bakalářský studijní 

program, neboť magisterský pojímá celou problematiku udržitelnosti a oběhového hospodářství, na 

kterou má Ústav udržitelnosti a produktové ekologie odborníky. 

5. Vyjádření AS FTOP k situaci na Ukrajině, možnosti pomoci 
Akademický senát se shodl na vydání následujícího vyjádření: 

AS FTOP VŠCHT Praha odsuzuje Ruskou invazi na Ukrajinu. Narušování územní integrity 

Ukrajiny jako nezávislého státu je nepřijatelné, jelikož narušuje mezinárodní úmluvy a ohrožuje 

stabilitu a mír v Evropě. 

AS FTOP plně stojí za vedením školy, co se týče proklamací podpory především ukrajinským 

studentům a akademikům a záměrem zavést pro studenty zasažené konfliktem mimořádná 

stipendia. 

AS FTOP vyzývá vedení fakulty, aby bezodkladně a proaktivně podniklo kroky, které tato 

mimořádná stipendia umožní zrealizovat především pro zasažené ukrajinské studenty hlásící 

se do českých doktorských studijních programů. 

AS FTOP doporučuje vedení fakulty bezodkladně a proaktivně vyřešit financování stipendií 

s vedením školy, zahraničním oddělením, a případně též s MŠMT a Evropskou komisí. AS FTOP 

již déle než týden možnosti financování proaktivně řeší a je připraven nabídnout další 

součinnost. V případě průtahů financování mimo fakultu pak AS FTOP doporučuje vynaložit 

tato stipendia pro 2 studenty/ky z rozpočtu fakulty. 

6. Představení agendy, které by se chtěli jednotliví senátoři věnovat a diskuze na tato témata 
Tento bod byl odložen na budoucí zasedání. 

7. Různé 
Ing. Vojtěch Kouba, Ph.D. navrhl senátu, aby se v následujících měsících zabýval řešením růstu 

osobních nákladů zaměstnanců a studentů a také provozních nákladů VŠCHT v souvislosti s inflací. 

K tomu Ing. Jaromír Valtr dodal, že by bylo vhodné ve spolupráci s K3S, AS VŠCHT Praha, SUZ VŠCHT a 

Kolejní radou VŠCHT navrhnout úsporná opatření na kolejích VŠCHT v oblasti energetiky. 

Zapsal         Za správnost 

Ing. Jaromír Valtr       Ing. Veronika Váchová, Ph.D. 


